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Készült: Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  2009.  február  12-én  11,00 
órakor megtartott nyilvános testületi üléséről. 

Helye: Faluház, Salföld.

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
Fábián Gusztáv alpolgármester
Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Raffay Béla képviselő

Összesen: 4 testületi tag

Tanácskozási joggal jelen van: 
Dr. Verbovszki Valéria helyettes jegyző

Az 1.,2. és 4. napirendnél tanácskozási joggal jelen van: 
Török Józsefné pénzügyi ügyintéző

A 8. és 9. napirendnél tanácskozási joggal jelen van: 
Bárány Gyula igazgatási ügyintéző

Valamennyi napirendnél jelen van:
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Lakosság részéről:
8 fő

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az ülés határozatképes, azt megnyitja. 
Szavazásra teszi fel a napirendet a meghívóval egyezően. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a napirendet a meghívóval egyezően elfogadja, és meghozza alábbi határozatát:

8/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  2009. 
február  12-i  testületi  ülésének  napirendjét  az  alábbiak 
szerint határozza meg: 

1. Az önkormányzat  2008. évi költségvetési  rendeletének 
módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester 
2. Az önkormányzat 2008. évi zárszámadásának elfogadása



    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3. Támogatási kérelmek elbírálása
     Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
4. Az önkormányzat  2009. évi költségvetési  rendeletének 
elfogadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
5.  A  köztisztaságról  és  a  szervezett  köztisztasági 
közszolgáltatás  kötelező  igénybevételéről  szóló  14/2007.
(XII.27.) sz. rendelet módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika
6. Belső ellenőrzési  jelentés és a javaslatok realizálásáról 
szóló  jelentés  tudomásulvétele,  az  intézkedés  terv 
jóváhagyása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
7. Hatósági igazgatási társulási megállapodás módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika
8.  Falugondnoki  gépjármű  vételárának  biztosítására 
előfinanszírozási szerződés jóváhagyása  
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
9.  Falugondnoki  szolgálat  szakmai  programjának 
elfogadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
10. Interpellációk, bejelentések, képviselői kérések

1. Az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester 

Simonné Vitányi Mónika
A zárszámadás elfogadása előtt rendbe kell  tenni a költségvetést.  1-2 adat módosult  benne, 
nekik ennek megfelelően kell a rendeletet is módosítani, hiszen a zárszámadást csak így tudják 
elfogadni. Kérdés a napirenddel kapcsolatban?

Fábián Gusztáv
Az 1. sz. mellékletben a finanszírozási bevételek mit takar? Hitelt?

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 

Fábián Gusztáv
A 2/a. mellékletben az önkormányzatok költségvetési támogatásnál módosul az összeg 4,477 
ezer-ből 5,983 M Ft lesz. Azt látja itt, hogy nincs beírva az az 1,5 M forint, amit kapott az 
önkormányzat a tavalyi évben.

Simonné Vitányi Mónika
Mert az nem a támogatásnál van benne. 

Török Józsefné
Az 5,983 M Ft-ban benne van az 1,5 M forintos támogatás, csak a kiemeléseknél nem kell 
részletezni. 
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Simonné Vitányi Mónika
Annyit  szeretne elmondani ezzel kapcsolatban, hogy 2008. évben a mérlegük úgy áll,  hogy 
beterveztek egy területeladást, illetve hitelfelvételt. Nem adtak el területet, illetve nem vettek 
fel hitelt, és így is plusz 1,3 M Ft maradt. 

Mátraházi Zsuzsanna
A hitel a teljesítésben is benne van. 

Simonné Vitányi Mónika
Igen,  de  ez  azt  jelenti,  hogy  felhasználtak  a  likvidhitelből,  de  azt  az  összeget,  amit 
felhasználtak vissza is fizették. 

Török Józsefné
Ha az önkormányzatnak nem volt pénze, és használnia kellett  a hitelt,  az, amint jött állami 
támogatás, visszatöltésre került, így az önkormányzat az év végén nem zárt mínusszal. 

Mátraházi Zsuzsanna
Mert van ez a hitel. 

Simonné Vitányi Mónika
Nem. Azon felül maradt ennyi pénze az önkormányzatnak. 

Mátraházi Zsuzsanna
Azt nem érti, hogy ha van pénz, akkor az ember nem csinál hiányt.

Simonné Vitányi Mónika
Annyira nincs pénz. A működésképtelen önkormányzatok pályázata miatt szükséges ezt így 
szerepeltetni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Amikor már megvan a teljesítés, akkor miért kell egy tavalyi januári tervezetet módosítani? 

Török Józsefné
Azért,  mert  a  jogszabályok  előírják,  hogy  a  kötelező  kiemelt  előirányzatok  –  a  személyi 
juttatás,  a  munkaadót  terhelő  járulékok,  dologi  kiadások,  felhalmozási  kiadások  –  nem 
léphetők túl. A teljesítéshez tehát hozzá kell igazítani a költségvetést,  hogy megfeleljenek a 
jogszabályi előírásoknak. 

Mátraházi Zsuzsanna
Tehát, ha most módosítják, nem vétenek a jogszabályok ellen.

Török Józsefné
Nem.

Dr. Verbovszki Valéria
Miután a képviselő-testület elfogad egy költségvetést, vannak olyan dolgok, amikről előre nem 
tudtak, nem voltak tervezhetőek. Ezek miatt kell a költségvetési rendeletet „rendbe tenni”.
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Mátraházi Zsuzsanna
Most már tudják, hogy a csatornához a 177,600 M forint felhasználásra nem került. Miért van 
akkor benne?

Simonné Vitányi Mónika
Mert eleve is bele volt tervezve.

Mátraházi Zsuzsanna
De, ha azért módosítják a tervezetet, hogy rendbe legyen, tudják, hogy ez nem teljesült, akkor 
miért marad benne? 

Török Józsefné
Végül is ki lehet venni belőle, de akkor a bevételi oldalt is módosítani kell. Az azonban nem 
probléma, ha a költségvetésben szerepel olyan előirányzat, ami nem teljesült. 

Mátraházi Zsuzsanna
De, ha úgyis a rendrakásra törekszenek, akár ki is vehetik.

Simonné Vitányi Mónika
A zárszámadásban már nincs benne. 

Fábián Gusztáv
A  módosításokba  mindig  bele  van  véve,  a  zárszámadásban  azonban  már  nem  szerepel. 
Tulajdonképpen a zárszámadás a döntő. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel a rendelettervezet első olvasatban történő elfogadását.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 

Simonné Vitányi Mónika
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a 
rendelettervezetet első olvasatban elfogadja, és megalkotja alábbi rendeletét:

1/2009.(II.16.) sz. rendelet
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Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat 2008. évi költségvetésének módosításáról az 
előterjesztésnek  megfelelően,  egy  olvasatban  rendeletet 
alkot. 
A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv  mellékletét 
képezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon a rendelet helyben 
szokásos módon történő kihirdetéséről.

Felelős: jegyző
Határidő: azonnal

2. Az önkormányzat 2008. évi zárszámadásának elfogadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Kérdés a napirenddel kapcsolatban?

Fábián Gusztáv
Szerepel a zárszámadásban az 1,5 M Ft-os kiegészítő támogatás, viszont a támogatás értékű 
bevételeknél – annak ellenére, hogy azt mondták, hogy a csatornaberuházás nem szerepel a 
zárszámadásban  –  szerepel  egy  1,544  M  Ft-os  összeg.  Ez  azt  jelenti,  hogy  vettek  fel 
támogatást? Miért szerepel itt ez az összeg? 

Török Józsefné
Ez  az  összeg  közhasznú  foglalkoztatás  támogatása,  amit  a  Munkaügyi  Központ  utal  az 
önkormányzatnak. Az államtól kapott még az önkormányzat az előző évi állami támogatás 
elszámolása kapcsán az iparűzési adóerőképességgel kapcsolatos támogatásból még 50 e Ft-
ot. Ez a két összeg adja ki ezt az 1,544 M Ft-ot. 

Fábián Gusztáv
A finanszírozási bevétellel kapcsolatos kérdése, hogy 3,549 M Ft a teljesítésben. Nem vették 
fel, de mégis bele kell írni a zárszámadásba, mintha felvették volna?

Simonné Vitányi Mónika
A tavalyi évben 1,5 millió forint likvidhitelt igényeltek. Ha ki kellett fizetni pl. a közhasznú 
munkásokat, de az önkormányzatnak éppen nem volt pénze, akkor a hitelből fizették ki a 
munkásokat. Mikor megérkezett az állami támogatás, akkor a likvidhitel visszatöltődött. Ha 
jött  egy  nagyobb  összeg,  amit  nem  tudtak  kifizetni,  megint  a  hitelhez  nyúltak.  A 
zárszámadásnak ebben a sorában ezek az összegek összeadva szerepelnek, tehát nem csak a 
1,5 millió forint, hanem göngyölítve, amit addig felhasználtak, összeadódnak, és így jelennek 
meg  a  zárszámadásban.  Ezért  szerepelnek  a  kiadásban.  A  bevételben  azért  szerepel  az 
összeg, mert a különböző állami támogatásból, adóbevételből a felhasznált hitelkeret mindig 
visszatöltődött, és ezek a visszatöltődött összegek is összeadódnak. Nem tudja, érthető-e ez 
így. 

Fábián Gusztáv
Igen, kezdi kapizsgálni. 

Simonné Vitányi Mónika
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Mivel a hitelkeret 1,5 m forint, ennél többet egyszerre nem vehetnek fel, de ha felhasználják 
teljes egészében, és feltöltődik, akkor újra, akár 1,5 M forintot felhasználhatnak belőle, és így 
már 3 M Ft-ot használtak fel. Nem tudja jobban elmagyarázni.

Mátraházi Zsuzsanna
Kamatot kell fizetni?

Simonné Vitányi Mónika
Valamekkora kamata biztosan van.

Mátraházi Zsuzsanna
A kamat miatt lett az 1,5 M forintból 3,5 M forint?

Simonné Vitányi Mónika
Egészen eddig ezt magyarázta. 

Fábián Gusztáv
A hitelt  tehát  a  tavalyi  év  folyamán  többször  igénybe  vették,  de mindig  visszafizették  a 
banknak. 

Simonné Vitányi Mónika
Igen, így van. Az állami normatívákat és támogatásokat nem egyben kapják meg,  hanem 
utófinanszírozás van. Leadják a kérelmet,  és a pénzt csak utána fizetik ki, de felvetődnek 
olyan dolgok, amiket azonnal ki kell fizetni, és nem tudják a támogatást megvárni. Ezért van 
szükség erre a hitelre. 

Fábián Gusztáv
Neki még mindig az a problémája, hogy be van írva a teljes összeg a bevételbe és a kiadásba 
is. 

Mátraházi Zsuzsanna
Torzítja a beszámolót. 

Simonné Vitányi Mónika
De így kell szerepeltetni, nem tud mit csinálni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Igen, de így úgy tűnik, mintha lenne 3,5 M forintjuk, miközben van 1,5 milló. 

Simonné Vitányi Mónika
De  ez  a  zárszámadási  beszámoló,  nem  költségvetés.  Itt  arról  van  szó,  hogy  mennyit 
használtak fel a hitelből. 

Mátraházi Zsuzsanna
De ez akkor is torzítja a költségvetést. Ha számolnak, hogy mennyi pénzük van, hiába kell 
ennek  a  bevételben  szerepelnie  ezzel  a  3,5  millió  forinttal  nem  számolhatnak,  mert 
gyakorlatilag ez mínusz. 

Simonné Vitányi Mónika
Nem is kell ezzel számolni. Miért kellene ezzel számolni? 
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Mátraházi Zsuzsanna
Azért, mert itt van a bevételekben, és az összesítésben szerepel. 

Simonné Vitányi Mónika
De ez a zárszámadás,  nem a költségvetés.  A zárszámadás arról számol be, hogy az előző 
évben mennyi hitelt használtak fel. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ez  így  van,  de  a  végén  ki  lehet  számolni,  hogy  mennyi  a  pozitívumuk  és  mennyi  a 
negatívum. 

Fábián Gusztáv
A lényeg az, hogy a teljesítésben benne van 3,549 M Ft likvidhitel finanszírozási bevétel, a 
kiadási rovatban finanszírozási kiadások 3,768 M Ft. Nem stimmel a két összeg. 

Török Józsefné
Azért  nem stimmel  a  két  összeg,  mert  a  finanszírozási  kiadások  sora  nem csak  a  hitel  
összegét  tartalmazza,  hanem  vannak  olyan  függő  kiadások,  amik  a  bérrel  kapcsolatos 
kifizetéseket  tartalmazza,  ami  majd  a  következő  évben  könyvelődik  le  a  helyére.  A 
különbség ezt takarja. 

Fábián Gusztáv
Ebből a kimutatásból ezt nem lehet megtudni. 

Simonné Vitányi Mónika
Azért van itt a pénzügyi ügyintéző, hogy erről tájékoztatást adjon. 

Fábián Gusztáv
A bevételnél kijön a 18,136 M Ft. Egyébként 113 ezer van, csak úgy látszik, hogy a 23.000 
Ft kiegyenlítő, függő, átfutó nem lett beleszámolva. Akkor van a kiadás rovat, ahol viszont a 
teljesítésben 12,786 M Ft. Ennek a különbsége 5,352 M forint. A záróegyenleg viszont 1,584 
ezer forint. Itt kell levonni a 3,768 M Ft-ot? Ezért nem érti, hogy felhasználták-e vagy sem, 
mert  itt  mínuszként  jelentkezik.  Ha felvették,  de  vissza  is  rakták,  akkor  itt  nem kellene 
mínuszként szerepelni, úgyhogy nem igazán érti. 

Török Józsefné
A 1. számú melléklet 2. táblájában elírás van, gépelési hiba. Ott a teljesítés összegénél ki kell 
jönnie annak a 16,552 M Ft-nak. Most kiszámolták és összeadták, úgyhogy a 12,786 M Ft 
helyett 16,552 M Ft szerepel. 

Fábián Gusztáv
És ez azért 16, mert hozzá kell adni a 3,786 M Ft-ot? 

Török Józsefné
Igen. 

Fábián Gusztáv
Így már stimmel. 
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Mátraházi Zsuzsanna
A 3. számú mellékletben teljesítésként a szennyvízcsatornázásnál 66.000 Ft mutatkozik. Ez 
mi?

Simonné Vitányi Mónika
Határozatot  hoztak  arról,  hogy Ábrahámhegynek  fizetnek  tervezési  díjat  a  csatornázással 
kapcsolatban, amikor még úgy volt, hogy oda csatlakoznak rá. Amikor kiderült, hogy nem 
tudnak az ábrahámhegyi csatornára csatlakozni, ezt jelezték, és ők arányosan visszautalták az 
összeget. 

Mátraházi Zsuzsanna
Utaltak vissza. De ez kiadás.

Simonné Vitányi Mónika
Mert a 135.000 Ft-ból a 66.000 Ft feletti összeget utalták vissza. Ez az összeg azt mutatja,  
amennyi Ábrahámhegynél maradt. 

Fábián Gusztáv
Salföld  vagyonmérlege  2008.  december  31-én.  2008.  január  1-jén  vagyon  értékű  jogok 
998.000 Ft, 2008. december 31-én 21.000 Ft. 

Simonné Vitányi Mónika
A tavalyi  év során szavaztak arról, hogy salföldi vagyonkatasztert  – mivel jogszabály ezt 
előírja  –  felviszik  számítógépre.  Azért  jöttek  ki  ezek  a  hatalmas  különbségek,  mert  a 
programot karbantartó úr a jogszabályok alapján kiszámolta azt, hogy valóban mennyit érnek 
ezek a területek. Ábrahámhegyen egy régi, már nem hatályos jogszabály alapján számolták ki 
ezeket az értékeket. Az új jogszabályok szerint viszont csak ennyit érnek. Annyit tud ezzel 
kapcsolatban  mondani,  hogy  meghívja  azt  az  urat  a  következő  testületi  ülésre,  aki  a 
programot készítette, karbantartja, és magyarázza el, hogy miért csökkent ennyire le. Annyit  
tud csak most mondani, hogy a jogszabályok alapján változott meg ilyen mértékben. 

Fábián Gusztáv
Az látszik, hogy a legnagyobb különbség az, hogy 203 M Ft-ról, 59 M Ft-ra csökkent Salföld 
vagyona. Hova tűnt az a 140 M Ft. Ugyan mi történhetett? 

Török Józsefné
Ehhez  csak  annyit  szeretne  hozzáfűzni,  hogy  az  ábrahámhegyi  hivataltól  átvett  adatok 
túlságosan  felértékeltek  voltak,  régi  jogszabályok  alapján.  Igaz,  hogy  nagyon  nagy  a 
csökkenés, de a hatályos jogszabályok alapján történt a megállapítás.

Simonné Vitányi Mónika
Deák  úr  tulajdoni  lapokat  kért  ki,  értékbecsléseket  csinált.  Tehát  rendesen  utánajárt  a 
dolgoknak, és ez alapján készítette el a vagyonnyilvántartást. 

Mátraházi Zsuzsanna
Szerinte erről kellene valamilyen határozatot, vagy álláspontot is nyilvánítaniuk, hiszen ezt 
valaki a kezébe veszi, és azt mondja,  hogy hová lettek ezek a milliók.  Gondoljanak csak 
Erzsébetvárosra. Ki az, aki ezt így elfogadja? 
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Fábián Gusztáv
Azért a maga részéről szívesen látna egy szakvéleményt, mert így megszavaznak 140 millió 
forintos mínuszt, ami lehet, hogy már nem is létezik, rossz becslés eredménye, de mégis csak 
nekik kell megszavazni most.  

Fábián Gusztáv
Passzív átfutó elszámolások záróegyenlege mit takar?

Török Józsefné
Az államtól  az  önkormányzat  minden  év  decemberében  megkapja  a  következő  évi  állami 
támogatás terhére az egy havi előleget. Ez, az az összeg. Erre azért van szükség, hogy el tudja a 
következő évet indítani. 

Mátraházi Zsuzsanna
A vagyonkatasztert akkor kiveszik belőle?

Simonné Vitányi Mónika
Nem, azzal együtt teszi fel szavazásra.

Fábián Gusztáv
Véleménye szerint fogadják el a zárszámadást a vagyonkataszter nélkül, és a következő ülésen 
elfogadják a vagyonkatasztert külön.

Dr. Verbovszki Valéria
A  vagyonmérleg  a  zárszámadás  szerves  része.  Külön-külön  nem  lehet  róla  szavazni.  Azt 
javasolja, hogy a testület hozzon egy olyan határozatot, hogy a következő ülésre meghívják 
Deák urat, és adjon magyarázatot arról, hogy miért csökkent ilyen mértékben az önkormányzat 
vagyona. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel a rendelettervezet egy olvasatban történő elfogadását.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Tartózkodik.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  2 igen szavazattal,  1 nem szavazattal,  1 tartózkodás 
mellett az önkormányzat 2008. évi zárszámadásáról egy olvasatban nem alkot rendeletet,  és 
meghozza az alábbi határozatát:
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9/2009.(II.12) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat  2008.  évi  zárszámadásáról  egy  olvasatban 
nem alkot rendeletet. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
kifogásolja a vagyoncsökkenés mértékét, ezért a következő képviselő-testületi ülésre meghívja 
Deák Jánost a De-Né Szolgáltató Bt. cégvezetőjét, és felkéri, adjon tájékoztatást arról, hogy mi 
az oka a vagyoncsökkenésnek. A képviselő-testület utasítja a polgármestert,  hogy a március 
havi  képviselő-testületi  ülés  napirendjei  között  szerepeltesse  a  Tájékoztató  a 
vagyoncsökkenésről  című napirendi  pontot,  és az ülésre Deák János cégvezetőt  hívja  meg. 
Felelős: polgármester Határidő: márciusi ülés

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

10/2009.(II.12.) Kht. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
kifogásolja a vagyoncsökkenés  mértékét,  ezért  a következő 
képviselő-testületi  ülésre  meghívja  Deák  Jánost  a  De-Né 
Szolgáltató  Bt.  cégvezetőjét,  és  felkéri,  adjon  tájékoztatást 
arról, hogy mi az oka a vagyoncsökkenésnek. 

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a március 
havi képviselő-testületi ülés napirendjei között szerepeltesse 
a Tájékoztató a vagyoncsökkenésről című napirendi pontot, 
és az ülésre Deák János cégvezetőt hívja meg. 

Felelős: polgármester 
Határidő: márciusi ülés
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3. Támogatási kérelmek elbírálása
     Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Az első kérelem a Gázló Egyesületé. Hozzászólás ezzel kapcsolatban? (nincs hozzászólás)
Név szerinti szavazásra teszi fel, hogy a képviselő-testület pénzügyi támogatást nyújt a Gázló 
Egyesületnek.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Nem.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  2 igen szavazattal,  2 nem szavazattal,  tartózkodás 
nélkül  pénzügyi  támogatást  nem  tud  nyújtani  a  Gázló  Környezet-  és  Természetvédő 
Egyesületnek, és meghozza alábbi határozatát: 

11/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Gázló  Környezet-  és  Természetvédő  Egyesületnek 
pénzügyi támogatást nem tud nyújtani. 

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot az egyesület elnökének küldje meg. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal 

Raffay Béla
Sajnálja, mert egy kisebb összeggel támogatta volna az egyesületet.

Simonné Vitányi Mónika
A következő  kérelem a  Veszprém Megyei  Katasztrófavédelmi  Igazgatóság  Ajkai  Polgári 
Védelmi Kirendeltségéé, akik a Tapolcai Polgári Védelmi Irodának kérnek támogatást.
Név  szerinti  szavazásra  teszi  fel,  hogy  a  képviselő-testület  pénzügyi  támogatást  nyújt  a 
Tapolcai Polgári Védelmi Irodának. 
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Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Nem.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem.

Raffay Béla
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Nem.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület igen szavazat nélkül, 4 nem szavazattal, tartózkodás 
nélkül  pénzügyi  támogatást  nem  tud  nyújtani  a  Tapolcai  Polgári  Védelmi  Irodának  és 
meghozza alábbi határozatát: 

12/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
pénzügyi támogatást nem tud nyújtani a Tapolcai Polgári 
Védelmi Irodának. 

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  a  Veszprém  Megyei  Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság  Ajkai  Polgári  Védelmi  Kirendeltsége 
vezetőjének küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
A következő kérelem a Veszprém megyei Mentőszervezet „04 Alapítványé”. 
Név szerinti  támogatásra  teszi  fel,  hogy a képviselő-testület  pénzügyi  támogatást  nyújt  a 
Veszprém megyei Mentőszervezet „04 Alapítvány”-nak.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Nem. 

Mátraházi Zsuzsanna
Tartózkodik.

Raffay Béla
Nem.
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Simonné Vitányi Mónika
Nem. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület igen szavazat nélkül, 3 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett  pénzügyi  támogatást  nem  tud  nyújtani  a  Veszprém  megyei  Mentőszervezet  „04 
Alapítvány”-nak, és meghozza alábbi határozatát: 

13/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
pénzügyi támogatást nem tud nyújtani a Veszprém megyei 
Mentőszervezet „04 Alapítvány”-nak.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot az alapítványnak küldje meg. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
A tavalyi  évben 20.000 Ft-tal támogatták az ábrahámhegyi  polgárőrséget. Szeretné,  ha az 
idén is támogatnák őket ennyivel. 
Név  szerinti  szavazásra  teszi  fel,  hogy  a  képviselő-testület  20.000  Ft-tal  támogatja  az 
Ábrahámhegyi Polgárőr Egyesületet 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen. 

Simonné Vitányi Mónika 
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az  Ábrahámhegyi  Polgárőr  Egyesületet  20.000  Ft-tal  támogatja,  és  meghozza  alábbi 
határozatát: 

14/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  2009. 
évi  költségvetési  rendeletében  20.000 Ft-tal  támogatja  az 
Ábrahámhegyi  Polgárőr  Egyesületet,  és  egyben 
megköszöni a községben végzett munkájukat. 
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A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  az  egyesület  elnökének  küldje  meg,  és 
gondoskodjon a támogatás átutalásáról. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Szeretné, ha a badacsonytomaji iskolát is támogatnák. 
Név  szerinti  szavazásra  teszi  fel,  hogy  a  képviselő-testület  20.000  Ft-tal  támogatja  a 
badacsonytomaji Tatay Sándor Általános Iskolát. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a  badacsonytomaji  Tatay  Sándor Általános  Iskolát  20.000 Ft-tal  támogatja,  és  meghozza 
alábbi határozatát: 

15/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  2009. 
évi  költségvetési  rendeletében  20.000  Ft-tal  támogatja  a 
badacsonytomaji Tatay Sándor Általános Iskolát.
 
A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  az  iskola  igazgatójának  küldje  meg,  és 
gondoskodjon a támogatás átutalásáról. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Szeretné, ha a badacsonytomaji óvodát is támogatnák 10.000 Ft-tal. 
Név szerinti szavazásra teszi fel, hogy a képviselő-testület 10.000 Ft-tal támogatja a Pipitér 
Közös Fenntartású Napközi Otthonos Óvodát. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.
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Fábián Gusztáv
Igen.
Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
10.000 Ft-tal támogatja a Pipitér Közös Fenntartású Napközi Otthonos Óvodát, és meghozza 
alábbi határozatát: 

16/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

2009.  évi  költségvetési  rendeletében  10.000  Ft-tal 
támogatja  a  badacsonytomaji  Pipitér  Közös  Fenntartású 
Napközi Otthonos Óvodát.
 
A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  az  óvoda  vezetőjének  küldje  meg,  és 
gondoskodjon a támogatás átutalásáról. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

4. Az önkormányzat 2009. évi költségvetési rendeletének elfogadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Hozzászólás a napirenddel kapcsolatban?

Dr. Verbovszki Valéria
Szeretné  kiegészíteni  a  rendelet-tervezetet.  Az 1.  sz.  mellékletben  van  olyan  sor,  ahol  a 
gépelt szám át van húzva és elé van írva ceruzával az összeg. Itt a ceruzával odaírt összeg a 
helyes, tehát a dologi kiadásoknál a 6.182 e Ft helyett, 5,942 e Ft a helyes. A speciális célú  
támogatásoknál pedig a 3,302 e Ft helyett 3,542 e Ft a helyes. 

Fábián Gusztáv
A kiadási rovatok fel vannak sorolva, ugyanakkor a költségvetés végrehajtási szabályainál az 
1. § az, hogy a dologi kiadásokon belül a polgármesterre ruházza a testület az átcsoportosítási 
jogot. Szeretné tudni, hogy melyek a dologi kiadások, mert a részletezésben ilyen címszó 
nincs. 

Török Józsefné
Dologi kiadások az intézményfenntartással kapcsolatos kiadások. Pl. a rezsi kiadások, víz, 
villany,  gáz,  szemétszállítás  stb. Ezeket  a költségvetés részleteiben tartalmazza ugyan,  de 
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nincs  megjelölve,  hogy  melyik  dologi.  Ez  nem  egy  kötelező  melléklete  a  költségvetési 
rendeletnek. 

Fábián Gusztáv
A  hiteligénybevétel  kapcsán  szeretné  kérdezni  a  következőket.  A  zárszámadásnál  a 
likvidhitel 3,7 M forinttal szerepelt. Ez most ugyanaz, csak most 2,187 M Ft-tal szerepel? 

Simonné Vitányi Mónika
A zárszámadásnál ennyi volt a tényleges igénybevétel, a költségvetésben pedig ennyi jött ki.  

Mátraházi Zsuzsanna
Akkor ez most nem gyűrűzik tovább? Eljutottak 3,7 M forintig, és most visszamentek 2,187 
M Ft-ra? 

Simonné Vitányi Mónika
Igen, mert azt az évet már lezárták. Idéntől 2,5 millió forintra emelték a keretet. Ennyit lehet 
egyszerre felvenni. 

Fábián Gusztáv
A  községgazdálkodásnál  lenne  egy  javaslata.  Az  ingatlaneladás  bele  van  írva  3,259  Ft. 
Honnan jött ez a pontos összeg.

Simonné Vitányi Mónika
Azért ennyi szerepel itt, hogy a költségvetés kijöjjön nullára. 

Fábián Gusztáv
Azt érti, de nem tudnak eladni ingatlant.

Simonné Vitányi Mónika
Nem is akarnak eladni. 

Fábián Gusztáv
Akkor meg minek van beleírva?

Simonné Vitányi Mónika
Mert különben nem áll meg a költségvetés. 

Fábián Gusztáv
De igen, megáll hiánnyal. 

Török Józsefné
A működésképtelen önkormányzatok támogatása iránti pályázat benyújtásának van egy olyan 
feltétele  is,  hogy  nem  csak  az  összköltségvetés  bevétele  és  kiadása  egyensúlyának  kell 
meglennie,  hanem azon belül a felhalmozási  bevétel  és kiadás egyensúlyának is. Ha terv 
szintjén  is  több  lenne  a  felhalmozási  kiadás,  mint  a  bevétel,  a  pályázat  benyújtásának 
lehetőségétől  is  elesnének.  Az  egyensúly  megteremtésének  érdekében  került  be  az 
ingatlaneladás ide. 

Fábián Gusztáv
Szóval ez egy technikai része a dolognak. 
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Simonné Vitányi Mónika
Igen. 

Mátraházi Zsuzsanna
De ilyent lehet csinálni, hogy fogjuk és beírjuk?

Török Józsefné
Ha nincs  meg  az  egyensúly,  akkor  az  önkormányzat  nem pályázhat  a  működésképtelen 
önkormányzatok támogatására.  Többféle  szempontot  figyelembe kell  venni a költségvetés 
összeállításakor.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem látja a költségvetésben az állami támogatást, amit a falugondnoki autóra nyertek, illetve 
hol  van  a  költségvetésben  az  az  összeg,  amit  a  falugondnoki  szolgálat  működtetésére 
kapnak?

Török Józsefné
A bevételeknél, az állami támogatásban szerepel az az összeg, amit az állam a falugondnoki 
szolgálat működtetésére ad. Ez az összeg 2,2 M forint. Mivel ez állami támogatás, ott kell 
szerepeltetni. Azért nem szerepel külön-külön, mert az Államkincstár még nem közölte ki a 
végleges bontást. 

Fábián Gusztáv
A szennyvízelvezetés  összegét  ne írják be a költségvetésükbe így,  ebben a formában.  Itt 
szerepel  egy 119 millió  forintos állami támogatás,  de mellette  van egy huszonegy millió 
forintos  lakossági  és  közületi  befizetés  is.  Nem tudják  még,  hogy ez  a  pénz  összejön-e. 
Vegyék ki a költségvetésből, hiszen az bármikor módosítható. 

Mátraházi Zsuzsanna
Továbbra is lemond a tiszteletdíjáról, így azt is kéri módosítani, továbbá a szemétszállítási 
díjat is módosítaná, mivel a Probiótól kapott tájékoztatás alapján bruttó 692.000 Ft az éves 
díj, míg itt 960.000 Ft szerepel.  

Fábián Gusztáv
Az érdekelné, hogy az üzemeltetési, fenntartási kiadásra betervezett 100.000 Ft, mit takar? 

Török Józsefné
Erre  a  költséghelyre  olyan  kiadásokat  kell  könyvelni,  mint  pl.  ha  a  Földhivataltól  kért 
térképkivonat díja, illetve az ingatlanvagyon-kataszter könyvelőnek fizetendő díj. 

Fábián Gusztáv
Az egyéb kommunikációs szolgáltatás mit takar?

Török Józsefné
Számítástechnikával kapcsolatos kiadások. 

Simonné Vitányi Mónika
Ilyen például a vírusírtó program vásárlása a számítógépekre.

17



Fábián Gusztáv
A háziorvosi szolgálattal  kapcsolatban szeretné megjegyezni,  hogy a doktornő már régóta 
kéri,  hogy egy új vérnyomásmérőt és egy fonendoszkópot vásároljanak. Ez kb. 50.000 Ft 
lenne,  kéri,  hogy  ezt  is  tervezzék  be.  A  következő  kiegészítése  a  fűnyíróvásárlásra 
betervezett  150.000  Ft-tal  kapcsolatos.  Véleménye  szerint  ennyiért  nem  érdemes  venni 
semmit, ezért javasolja, hogy az összeget emeljék fel 250.000 Ft-ra. Ennél kevesebbet nem 
érdemes.  Szeretné,  ha  a  költségvetésben  falugondnok  címszó  alatt  szerepelne  az  ezzel 
kapcsolatos bevétel, illetve kiadás. Itt szerepelne a falugondnok bére, az autó üzemeltetési 
költsége stb. Lehetséges ez?  

Török Józsefné
Azért nem részletezték ezt még külön, mivel még nem tudja, hogy mennyi lesz a bére. Mivel 
a szolgálat csak április 1-jén indul, ezért csak ez után tudja megállapítani, hogy mekkora lesz 
a bére, de a költségvetés módosításakor külön fogja szerepeltetni a falugondnoki szolgálatot. 

Fábián Gusztáv
A nonprofit szervezetek támogatásánál szeretné, ha 80.000 Ft szerepeltetnének. 

Mátraházi Zsuzsanna
Szerepel,  hogy  „művelődési  házak  tevékenysége.”  Hát  hány  művelődési  háza  van 
Salföldnek?

Török Józsefné
Ez a hivatalos elnevezése. 

Fábián Gusztáv
A szokásos karácsonyi támogatást nem találja a költségvetésben. 

Simonné Vitányi Mónika
Az iskolázási támogatásnál, illetve az átmeneti segélynél szerepeltetik. 

Dr. Verbovszki Valéria
Szeretné összefoglalni a módosításokat. A bevételeknél a szennyvíz kikerül. A kiadásoknál a 
képviselők  tiszteletdíja  300.000  Ft-tal,  a  járulékok  87.000  Ft-tal  csökkenek.  A 
szemétszállítási  szakfeladatra  a  960.000  Ft  helyett  700.000  Ft-ot  terveznek.  A  kisértékű 
tárgyi  eszközöknél a háziorvos szakfeladatra 50.000 Ft-ot terveznek. A fűnyíró vásárlásra 
betervezett 150.000 Ft, 250.000 Ft-ra változik. A Bursa ösztöndíjra nem terveznek be 40.000 
Ft-ot, míg a nonprofit szervezetek támogatására 80.000 Ft-ot terveznek be. A kiadásokból 
kikerül  a  szennyvíz.  Az  építményadó  bevételeit  300.000  Ft-tal,  míg  az  iparűzési  adó 
bevételeit  217.000  Ft-tal  csökkentik.  Így  a  költségvetés  bevételi  és  kiadási  oldalán  is 
25.840.000 Ft szerepel majd. Ennek megfelelően módosítják a szöveges részt is. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel a rendelettervezet módosításokkal együtt,  első olvasatban 
történő elfogadását. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
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Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a rendelettervezetet a módosításokkal együtt elfogadja, és egy olvasatban megalkotja alábbi 
rendeletét: 

2/2009.(II.16.) sz. rendelet

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat  2009.  évi  költségvetéséről  az 
előterjesztésnek megfelelően, a módosításokkal együtt egy 
olvasatban rendeletet alkot. 

A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv  mellékletét 
képezi.

Utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon a rendelet helyben 
szokásos módon történő kihirdetéséről.

Felelős: jegyző
Határidő: azonnal

5.  A  köztisztaságról  és  a  szervezett  köztisztasági  közszolgáltatás  kötelező 
igénybevételéről szóló 14/2007.(XII.27.) sz. rendelet módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika

Simonné Vitányi Mónika
A rendelettervezetet mindenki megkapta. Hozzászólás a napirenddel kapcsolatban? 

Dr. Verbovszki Valéria
Szeretné módosítani a rendelet hatályba lépésének időpontját 2009. január 1. napjára.

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti  szavazásra  teszi  fel  a  rendelettervezet  egy  olvasatban  történő  elfogadását  a 
módosítással együtt.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.
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Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a rendelettervezetet az előterjesztésnek megfelelően, a módosítással együtt elfogadja, és egy 
olvasatban megalkotja alábbi rendeletét:

3/2009.(II.16.) sz. rendelet

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
köztisztaságról és a szervezett köztisztasági közszolgáltatás 
kötelező  igénybevételéről  szóló  14/2007.(XII.27.)  sz. 
rendelet  módosításáról  az  előterjesztésnek  megfelelően  a 
módosítással együtt egy olvasatban rendeletet alkot. 

A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv  mellékletét 
képezi.

Utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon a rendelet helyben 
szokásos módon történő kihirdetéséről.

Felelős: jegyző
Határidő: azonnal

6. Belső ellenőrzési jelentés és a javaslatok realizálásáról szóló jelentés tudomásulvétele, 
az intézkedés terv jóváhagyása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Hozzászólás a napirenddel kapcsolatban? (Hozzászólás nincs.) 
Név szerinti szavazásra teszi fel a határozati javaslat elfogadását.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.
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Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát:

17/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2008. 
november  14-én  készült  belső  ellenőrzési  jelentést 
tudomásul  vette,  a  javaslatok  realizálása  érdekében  az 
intézkedési tervet az alábbiak szerint hagyja jóvá: 

Intézkedési terv

1.) A  módosítás  alatt  álló  pénzkezelési  szabályzatot 
kibővíteni  a  2000.  évi  C.  törvény  14.  §  (8)  bekezdése 
alapján  a  pénz  szállításának  rendjével,  Salföld  Község 
Önkormányzatának bankszámláival, a 2008. március 1-től 
hatályos  kerekítés  szabályaival  és  a  dokumentumot 
elfogadtatni a felügyeleti szervvel. 

Felelős: jegyző
Határidő: 2009. április 30. 

7. Hatósági igazgatási társulási megállapodás módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika

Simonné Vitányi Mónika
Hozzászólás a napirenddel kapcsolatban? (Hozzászólás nincs)
Név szerinti szavazásra teszi fel a hatósági igazgatási társulási megállapodás módosításának 
elfogadását.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla 
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a  hatósági  igazgatási  társulási  megállapodás  módosítását  elfogadja,  és  meghozza  alábbi 
határozatát: 
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18/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  2009. 
február  3-i  ülésen  elfogadott  Hatósági  Igazgatási  Társulási 
Megállapodást II./1.) pontját az alábbiak szerint módosítja: „1.) 
Pénzügyi  igazgatás  (adóigazgatás,  egyéb  pénzügyek), 
egészségügyi igazgatás, szociális igazgatás, környezetvédelmi és 
természetvédelmi  igazgatás,  területfejlesztési  és  kommunális 
igazgatás, közlekedési és hírközlési igazgatás, vízügyi igazgatás, 
igazságügyi  és  rendészeti  igazgatás,  általános  anyakönyvi 
igazgatás  és  lakcímnyilvántartás,  hagyatéki  ügyek, 
gyermekvédelmi  gyámügyi  igazgatás,  ipari  és  kereskedelmi 
igazgatás,  idegenforgalom,  földművelésügy,  állat-  és 
növényegészségügyi  igazgatás,  munkaügyi  igazgatás, 
közoktatási  és  művelődésügyi  igazgatás,  honvédelmi  és 
katasztrófavédelmi igazgatás, szabálysértés és birtokvédelem.”

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy gondoskodjon 
a megállapodás módosításáról.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

8.  Falugondnoki  gépjármű  vételárának  biztosítására  előfinanszírozási  szerződés 
jóváhagyása      
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Felkéri  Bárány  Gyula  igazgatási  ügyintézőt,  hogy  adjon  tájékoztatást  a  napirenddel 
kapcsolatban. 

Bárány Gyula
Mivel a falugondnoki autóra nyert pénzt csak április 1-től lehet leigényelni, ezért valamilyen 
megoldást kellett találni arra, hogy ha megjön az autó, akkor egy összegben ki tudják fizetni. 
A  kereskedő  a  Porsche  Bank-kal  áll  kapcsolatban,  ami  felajánlott  egy  igen  kedvező 
lehetőséget:  három  hónapig  kamatmentesen  biztosítja  a  gépjármű  vételárát.  Véleménye 
szerint minél előbb el kell indítani a hitel igénylését, hogy biztosan a számlán legyen a pénz, 
mire a gépjármű megérkezik a kereskedőhöz. Ez március közepén esedékes. A bank arra is 
nyújt  megoldást,  ha  a  három  hónap  letelt,  és  az  FVM  még  nem  fizetett,  vagy  valami 
közbejön, és egyáltalán nem fizet. Ebben az esetben a bank nagyon kedvezményes kamatra 
az önkormányzat által meghatározott lejárati időre hitelt nyújt. A bank az ÁFA kifizetésére is 
nyújtana kedvező kamatozású hitelt. 

Fábián Gusztáv
Arról  van  szó  tehát,  hogy a  bank  kifizetné  a  gépjárművet,  mert  ha  nem kötnének ilyen 
szerződést, akkor az önkormányzatnak kellene kifizetnie a hétmillió forintot, és amikor az 
államtól megkapják a pénzt, akkor azt a banknak kell utalni?
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Bárány Gyula
Igen.  Sőt,  külön  bankszámlát  kell  nyitni,  csak  ennek  a  pénznek,  mivel  nagyon  sok 
önkormányzat van rossz anyagi helyzetben, nagyon soknál sorban állnak az inkasszók, ezzel 
a külön számlával biztosítaná a bank azt, hogy ténylegesen megkapja a pénzt. 

Mátraházi Zsuzsanna
Szeretné  látni  a  szerződéstervezetet.  A  három  hónap  mikortól  számít?  A  szerződés 
aláírásától? 

Simonné Vitányi Mónika
A szerződés aláírására csak akkor kerül sor, amikor az autó megérkezik a szalonba. 

Raffay Béla
A szerződést nem látatlanban írja alá a polgármester asszony. 

Simonné Vitányi Mónika
Nem ír alá bármilyen tartalmú szerződést, csak olyant, amire a testületi határozat feljogosítja. 

Dr. Verbovszki Valéria
Nagyon sok önkormányzat nyert autót, nagyon sok önkormányzat köt szerződést a bankkal. 
Nem tartja valószínűnek, hogy a bank bárkit is be akarna csapni. Nem egyszer voltak fenn a 
képviseletben, úgy találta, hogy nagyon tisztességesek. 

Bárány Gyula
Más megoldás nem nagyon van.

Fábián Gusztáv
Az tény. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
9/2008.(I.28.)FVM. Rendelet alapján EMVA-ból nyújtandó, a vidéki gazdaság és lakosság 
számára  nyújtott  alapszolgáltatások  körében  a  kistérségi  közlekedési  szolgáltatások 
fejlesztésének  támogatására  elnyert  7.894  e  Ft  pályázati  támogatás  megelőlegezésére  a 
Porsche Banktól  hitelt  igényel.  A hitel  három hónapig kamatmentes,  három hónapon túli 
visszafizetés  esetén  kedvezményes  kamatozású.  A  képviselő-testület  felhatalmazza  a 
polgármestert a hitelszerződés aláírására. Felelős:polgármester Határidő: azonnal 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv 
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Tartózkodik.
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Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás 
mellett az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát:

19/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  9/2008.
(I.28.)FVM.  Rendelet  alapján  EMVA-ból  nyújtandó,  a  vidéki 
gazdaság  és  lakosság  számára  nyújtott  alapszolgáltatások 
körében  a  kistérségi  közlekedési  szolgáltatások  fejlesztésének 
támogatására  elnyert  7.894  e  Ft  pályázati  támogatás 
megelőlegezésére a Porsche Banktól hitelt igényel. A hitel három 
hónapig kamatmentes,  három hónapon túli  visszafizetés  esetén 
kedvezményes kamatozású. 

A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a 
hitelszerződés aláírására. 

Felelős:polgármester 
Határidő: azonnal 

9. Falugondnoki szolgálat szakmai programjának elfogadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Az anyagot mindenki megkapta. Hozzászólás a napirenddel kapcsolatban?

Fábián Gusztáv
A második pont harmadik mondatában szerepel, hogy segíti a házi segítségnyújtó munkáját. Ki 
Salföldön a házi segítségnyújtó?

Simonné Vitányi Mónika
Borbélyné Örlős Zsuzsanna.

Fábián Gusztáv
Azt  olvassa,  hogy  a  gondozási  igényt  a  szállítást  megelőző  napon  kell  a  falugondnoknak 
bejelenteni. Ez azt jelenti, hogy akár éjjel 11-kor is hívhatják.

Bárány Gyula
Úgy gondolja,  hogy ez  egy  eléggé  kis  falu,  ritkán  kerülne  erre  sor,  sürgős,  megalapozott 
esetben. Elvégre a falugondnok is csak ember. 

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Kovács István falugondnoknak.
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Kovács István
Tisztában  van  azzal,  hogy  a  falugondnoki  hivatás  mivel  jár.  Úgy  gondolja,  hogy  biztos 
adódnak olyan helyzetek, amikor éjjel vagy hétvégén is dolgoznia kell. Véleménye szerint ez 
összehangolható.

Mátraházi Zsuzsanna
A programban szerepel az iskolába történő szállítás. Történt kalkuláció arra nézve, hogy nem 
kell az iskolabuszt kérni? 

Simonné Vitányi Mónika
A  kistérségtől  kap  a  gesztor  önkormányzat  erre  keretösszeget,  így  a  szállításról 
Badacsonytomaj  gondoskodik.  A  falugondnoki  autónak  havi  1.500  km-t  kell  megtenni, 
programjaikkal ésszerűen kell beosztani ezt a lehetőséget.

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel a falugondnoki szolgálat szakmai programjának elfogadását.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a 
falugondnoki szolgálat szakmai programját elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

20/2009.(II.12.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
Salföld  Község  Önkormányzata  falugondnoki 
szolgálatának  szakmai  programját  az  előterjesztésnek 
megfelelően elfogadja.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
falugondnoki  szolgálat  működési  engedélye  iránti 
kérelmet nyújtsa be. 

Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
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10. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések

Simonné Vitányi Mónika
Hozzászólás a napirenddel kapcsolatban?

Fábián Gusztáv
A polgármester asszony említette, hogy nyertek a csatorna-pályázaton. 

Simonné Vitányi Mónika
Igen. Ezzel kapcsolatban márciusban szeretne tartani  egy falugyűlést,  ahova szakembereket 
hívnának meg, akik elmondanák az ezzel kapcsolatos tudnivalókat. 
Megadja a szót Kuti Máriának.

Kuti Mária
Már kb. egy éve folyik a téma, úgy, hogy a falu lakossága teljesen kimaradt. Szeretnének ők is 
beleszólni. Most itt van, hogy megnyerték a pályázatot és valami 20 M forint körüli önrészre 
lehet  számítani.  Az  elsődleges  oka  a  csatornának  az  volt,  hogy a  Balaton  törvény  építési 
tilalmat  rendelt  el.  A  Balaton  törvény  módosítása  azonban  ezt  megoldotta.  Azokon  a 
településeken, ahol nincs csatorna, lehetőség nyílik az építkezésre. Beszélt a Nemzeti Parkkal, 
illetve az építéshatósággal is,  és mind a két hatóság azt mondta,  hogy lehet építkezni.  Egy 
negyven  fővel  működő  falunál  megkérdőjelezhető  egy  ekkora  beruházásba  belefogni.  A 
csatorna kapacitás-kihasználtságáról is szó van. Megkérdezett szakértőket, akik mind a hasukat 
fogták a röhögéstől, hogy Salföld belefog egy ekkora beruházásba, aminek a kihasználtsága 
egyenlő a nullával. A terepviszonyok is nehezítik a csatorna kialakítását. Nincs olyan törvény, 
ami kötelezné őket a csatornaépítésre, mivel van alternatív változat.

Simonné Vitányi Mónika
Megadja a szót Petrovics Lászlónak.

Petrovics László
Abból  a  pénzből,  amibe  a  szennyvíztisztító  kerül,  minden  egyes  salföldi  porta  3  db. 
legkorszerűbb egyéni szennyvíztisztító üzemeltethető, építhető be. Ebből csak egy kötelező.

Raffay Béla
Az egyéni szennyvíztisztítóra nem lehet pályázni.

Simonné Vitányi Mónika
Mivel ez a kérdés nem volt napirenden, és márciusban ezzel kapcsolatban falugyűlést tartanak, 
bezárja az ülést.
Megköszöni a részvételt, és az ülést 13,50-kor bezárja. 

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
                              polgármester                 helyettes jegyző
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